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Abstract (en)
[origin: US4831969A] A process and a device for cleaning inner or outer walls of vertically extending or inverted tubes of heat exchangers and
especially for cleaning tubes in trash incinerators. The process involves imparting kinetic energy to the tubes in an axial direction and then suddenly
stopping the tubes to shake loose dirt and the like. The device for the process includes arranging a plurality of rows of vertically extending tubes
such that the tubes move upwardly and downwardly in the direction of the axis of the tubes. The tubes advantageously include their own lower
distributors and upper headers. These distributors and/or headers rest on a movable cam or cam plate which, for example, may be rotated so that a
radially extending offset of the shoulder of the cam permits the cam to lift the upper headers upwardly to a height at which point they are suddenly
dropped. In an alternative embodiment, the upper header tubes are raised or lifted at their ends by a pneumatic or hydraulic piston cylinder, and the
tubes are then lowered by the acceleration of gravity.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Verfahren und eine Einrichtung zum Reinigen der Innen- oder Außenwand stehender oder hängender Rohre von
Wärmetauschern, insbesondere der Rohre nach Müllverbrennungseinrichtungen. Das Verfahren ist dadurch gekennzeichnet, daß die Rohre
(7,8) in Längsrichtung eine kinetische Energie erhalten und danach abrupt angehalten werden.- Bei einer Einrichtung, bei der die senkrechten
oder annähernd senkrechten Rohre (7,8) in Rohrreihen oder Rohrgittern angeordnet sind und die Rohre (7,8) der Rohrreihen in untere (13,
15) Verteiler- und obere Sammler (14, 16) münden, liegen die oberen Sammelrohre (14, 16) an ihren Enden (14a, 16a) auf je einer vertikalen
Kurvenscheibe (20) auf, die gemeinsam drehbar sind und auf gleicher Höhe einen radialen Absatz oder Schulter (22) aufweisen. Bei einer
alternativen Ausführung werden die oberen Sammelrohre (14, 16) an ihrem Ende durch steuerungsmäßig miteinander verbundene Pneumatik- oder
Hydraulik-Zylinderkolbenaggregate (58) angehoben oder angehoben und beim Absenken durch Schwerkraft beschleunigt.
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